
An integral part of the quality standards of the Ph. Eur.

OFFICIAL EUROPEAN PHARMACOPOEIA
REFERENCE STANDARDS (RS)

Les étalons de référence sont nécessaires pour vérifier le respect des exigences légales 
de la Pharmacopée Européenne.
Le portefeuille des étalons de référence comprend près de 3000 ER (substances 
chimiques, biologiques et végétales) utilisés dans plus de 120 pays.
Qualité et excellence scientifique sont appliquées tout au long de leur établissement.
Les étalons de référence de la Pharmacopée Européenne sont développés grâce à 
l’expertise technique de l’EDQM, accréditée ISO 17025.
Les utilisateurs bénéficient d’un service client dédié, accessible en ligne via le HelpDesk 
de l’EDQM, et un accès à des supports de formation spécifiques.
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Essentiels pour garantir la qualité des médicaments et leurs ingrédients

Ph. Eur. Reference Standards are required to verify compliance with the legal requirements 
of the European Pharmacopoeia.
The Ph. Eur. portfolio comprises nearly 3 000 RS (chemical, biological and herbal) used in 
more than 120 countries.
Quality and scientific excellence guide their establishment.
Ph. Eur. Reference Standards are developed through the technical expertise of the EDQM: 
ISO 17025 accredited.

Users have access both to dedicated customer support through the EDQM’s Online HelpDesk 
and to specific training resources.

Essential to ensure the quality of medicines and their ingredients         

Une composante indispensable des normes de qualité de la Ph. Eur. 
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